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ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΗ ΕΠΙΤΡΟΠΗ 

ΔΗΜΟΥ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ 

ΑΠΟΣΠΑΣΜΑ ΠΡΑΚΤΙΚΟΥ  

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ   14/2015 
 
 

ΑΠΟΦΑΣΗ   110/2015 
 

 

Στην Καλαμάτα σήμερα,  την 16η  Μαρτίου 2015, ημέρα Δευτέρα και ώρα 13:00, στο 

Δημαρχιακό Κατάστημα της οδού Αριστομένους 28, συνέρχεται στην 14η/2015 συνεδρίαση η 

Οικονομική Επιτροπή του Δήμου Καλαμάτας, μετά την υπ’ αριθμ. πρωτ. 10109/11-3-2015 

πρόσκληση του κ. Προέδρου, που επιδόθηκε σύμφωνα με το νόμο.  

 

Παραβρίσκονται στη συνεδρίαση αυτή ο κ. Μπούχαλης Δημήτριος, Αντιδήμαρχος Καλαμάτας, 

Πρόεδρος της Οικονομικής Επιτροπής και από τα τακτικά μέλη οι κ.κ.: 1) Ηλιόπουλος 

Αθανάσιος, 2) Μπασακίδης Νικόλαος, 3) Μπεχράκης Σταμάτης, 4) Μπουζιάνης Παύλος,  5) 

Νιάρχος Αναστάσιος, 6) Πολίτης Δημήτριος και 7) Φάβας Γεώργιος.  

 

Δεν παραβρίσκεται, αν και κλήθηκε νόμιμα, το τακτικό μέλος κ. Φαββατάς Δημήτριος. 

  

Στη συνεδρίαση παραβρίσκεται επίσης το αναπληρωματικό μέλος της Οικονομικής Επιτροπής 

κ. Θεοφιλόπουλος Ιωάννης, ο οποίος  συμμετέχει στη συνεδρίαση αυτή  αναπληρώνοντας 

τον κ. Φαββατά Δημήτριο.  

 

Επίσης στη συνεδρίαση παραβρίσκεται το αναπληρωματικό μέλος της Οικονομικής Επιτροπής 

κα Μπελογιάννη – Θεοδωρακοπούλου Αναστασία. 

 

Στη συνεδρίαση παραβρίσκονται επίσης οι επικεφαλής των  δημοτικών παρατάξεων  
«ΑΛΛΑΓΗ ΓΙΑ ΤΟ ΔΗΜΟ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ» κ. Μπρεδήμας Θεόδωρος και «ΑΝΕΞΑΡΤΗΤΗ 

ΣΥΜΜΑΧΙΑ ΠΟΛΙΤΩΝ» κ. Αντωνόπουλος Μιχαήλ.  

 

Αφού επιτυγχάνεται έτσι νόμιμη απαρτία, ο Πρόεδρος κηρύσσει την έναρξη της συνεδρίασης. 
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Στη συνέχεια εισάγεται από τον κ. Πρόεδρο  για συζήτηση το 1ο θέμα της ημερήσιας 

διάταξης με τίτλο : 

Ενιαία χρέωση τελών χρήσης βοσκότοπων Δήμου Καλαμάτας. 

Στη συνεδρίαση κατά τη συζήτηση του θέματος αυτού παραβρίσκονται ο αρμόδιος 
Αντιδήμαρχος κ. Βασιλόπουλος Αθανάσιος και η υπάλληλος του Τμήματος  Αγροτικής 
Ανάπτυξης της Διεύθυνσης Γεωτεχνικών Υπηρεσιών του Δήμου κα Σταματελοπούλου 
Αγγελική, προκειμένου να ενημερώσουν το Σώμα επί του θέματος. 

 
Η με αριθμ. πρωτ. 10045/11-3-2015 σχετική εισήγηση του Τμήματος Αγροτικής Ανάπτυξης 
της Διεύθυνσης Γεωτεχνικών Υπηρεσιών του Δήμου, η οποία ήταν στο φάκελο του θέματος 
προς ενημέρωση, έχει αναλυτικά ως εξής: 
 
«ΘΕΜΑ: Ενιαία χρέωση τελών χρήσης βοσκότοπων Δήμου Καλαμάτας. 
 Εισηγητής: Βασιλόπουλος Αθανάσιος 

 
Έως σήμερα, με Αποφάσεις των Δημοτικών Συμβουλίων των πρώην Δήμων Καλαμάτας, 

Αρφαρών και Θουρίας είχαν οριστεί τα τέλη για τη χρήση βοσκοτόπων. Αυτά αντιστοιχούσαν 
στα εξής ποσά: 

1. Πρώην Δήμος Καλαμάτας: Χρέωση 0,25 € για κάθε μικρό ζώο (αιγοπρόβατα) 
και 0,40 € για κάθε μεγάλο ζώο (βοοειδές, ιπποειδές). 

2. Πρώην Δήμος Θουρίας: Χρέωση 0,35 € για κάθε μικρό ζώο (αιγοπρόβατα) και 
0,50 € για κάθε μεγάλο ζώο (βοοειδές, ιπποειδές). Τα 10 πρώτα μικρά ζώα 
(αιγοπρόβατα) και τα 4 μεγάλα ζώα (βοοειδή, ιπποειδή) δωρεάν. 

3. Πρώην Δήμος Αρφαρών: Χρέωση 0,35 € για κάθε μικρό ζώο (αιγοπρόβατα) και 
0,53 € για κάθε μεγάλο ζώο (βοοειδές, ιπποειδές). Τα 10 πρώτα μικρά ζώα 
(αιγοπρόβατα) δωρεάν. 

Λαμβάνοντας υπόψη: 
1. το Ν. 3852/2010 (ΦΕΚ 87/Α΄/7-6-2010) «Νέα Αρχιτεκτονική της Αυτοδιοίκησης και 

της Αποκεντρωμένης Διοίκησης – Πρόγραμμα Καλλικράτης» άρθρο 79. 
2. το Ν. 3463 (ΦΕΚ 114/Α΄/8-6-2006) «Κύρωση του Κώδικα Δήμων και Κοινοτήτων», 

κεφάλαιο Ε΄, άρθρο 182. 
3. το Ν. 2130/1993 (ΦΕΚ 62/Α΄/23-4-1993) «Τροποποίηση και συμπλήρωση διατάξεων 

της περιφερειακής διοίκησης, του κώδικα της Ελληνικής ιθαγένειας, του δημοτικού και 
κοινοτικού κώδικα, των διατάξεων για τις προσόδους των οργανισμών τοπικής 
αυτοδιοίκησης και άλλες διατάξεις», κεφάλαιο Δ΄ άρθρο 16, παρ. 5. 

4.  το Ν. 1080/1980 (ΦΕΚ 246/Α΄/1980) «Περί τροποποιήσεως και συμπληρώσεως 
διατάξεων τινών της περί των προσόδων των Οργανισμών Τοπικής Αυτοδιοικήσεως 
Νομοθεσίας και άλλων τινών συναφών διατάξεων» άρθρο 1 παρ. 1. 

5. το ΒΔ 24-9/20-10-1958 (ΦΕΚ  Α΄ 171) «Περί κωδικοποιήσεως εις ενιαίον κείμενον 
νόμου των ισχυουσών διατάξεων περί των προσόδων των δήμων και κοινοτήτων» 
άρθρα 5, 6 και 7. 

6. το ΝΔ 703/1970 (ΦΕΚ Α΄219) «Περί τροποποιήσεως διατάξεων αφορωσών εις τα 
έσοδα των Οργανισμών Τοπικής Αυτοδιοικήσεως» άρθρο 1. 

7. το ΝΔ 4260/1962 (ΦΕΚ Α΄ 186) «Περί ρυθμίσεων θεμάτων, αφορώντων εις την 
Γενικήν Διεύθυνσιν Διοικήσεως του Υπουργείου των Εσωτερικών» άρθρο 1. 

8. το Ν. 3955/2011 (ΦΕΚ 89/Α΄/20-4-2011) «Ενιαίο Μητρώο Εμπόρων Αγροτικών 
Προϊόντων, Εφοδίων και Εισροών και άλλες διατάξεις» άρθρο 9. 
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Μετά τα παραπάνω: 

ΕΙΣΗΓΟΥΜΑΣΤΕ 

1. Για τη διάθεση των βοσκοτόπων σε κτηνοτρόφους θα ληφθούν υπ΄ όψη οι 
πίνακες δασικών εκτάσεων στις οποίες επιτρέπεται η βόσκηση το έτος 2015 τους 
οποίους αναμένουμε από το Δασαρχείο Καλαμάτας. 

2. Το πληρωτέο δικαίωμα βοσκής για την κτηνοτροφική περίοδο του έτους 
2015 ορίζεται σε τριάντα πέντε λεπτά (0,35 €) για κάθε μικρό ζώο (αιγοπρόβατα) 
και μέχρι του ανωτέρου ορίου της μικρής κτηνοτροφίας που ορίζεται μέχρι εκατόν 
πενήντα (150) μικρά ζώα για κάθε οικογένεια και σε πενήντα δύο λεπτά (0,52 €) 
για κάθε μεγάλο ζώο (βοοειδή – ιπποειδή) και μέχρι του ανωτέρου ορίου της 
μικρής κτηνοτροφίας που ορίζεται μέχρι δέκα πέντε (15) μεγάλα ζώα για κάθε 
οικογένεια, σύμφωνα με το Ν. 2130/1993 και το ΒΔ 24-9/20-10-58. 

3. Για τα από εκατόν πενήντα ένα (151) και πάνω μικρά ζώα και τα από 
δεκαέξι (16) και πάνω μικρά ζώα (μεγάλη κτηνοτροφία) το δικαίωμα βοσκής 
ορίζεται αυξημένο κατά 20%, δηλαδή σαράντα δύο λεπτά (0,42 €) για κάθε μικρό 
ζώο και εξήντα δύο λεπτά (0,62 €) για κάθε μεγάλο ζώο.  

4. Για τα θηλάζοντα μεγάλα ζώα μέχρι έξι μηνών και τα θηλάζοντα μικρά 
μέχρι τριών μηνών δεν οφείλεται δικαίωμα βοσκής σύμφωνα με το Ν. 1080/1980. 

5.  Το δικαίωμα βοσκής οφείλεται εις το ακέραιο ασχέτως της χρονικής 
διάρκειας της χρήσεως της βοσκής, επιβάλλεται δε και σε περιπτώσεις υπάρξεως 
βελτιωμένου βοσκοτόπου. 

6. Κάθε δημότης δικαιούται να βόσκει τέσσερα (4) μεγάλα και δέκα (10) 
μικρά ζώα χωρίς την καταβολή τέλους σύμφωνα με το Ν. 1080/1980. 

7. Κύριοι ή με οποιονδήποτε τρόπο κάτοχοι βοσκήσιμων τόπων, συνολικά 
μεγαλύτερα των πεντακοσίων (500) στρεμμάτων, δεν δικαιούνται χρήση των 
κοινοτικών βοσκήσιμων τόπων. 

8. Κάθε δημότης δικαιούται να διατηρεί για φύλαξη ανά εκατόν πενήντα 
(150) μικρών ζώων του έναν ετεροδημότη βοσκό, που δικαιούται να βόσκει μέχρι 
σαράντα (40) μικρά ζώα και πέντε (5) μεγάλα ζώα που ανήκουν σ’ αυτόν με ετήσια 
καταβολή δικαιώματος βοσκής που ανέρχεται στο διπλάσιο εκείνου που ορίσθηκε 
για τους δημότες. Τα ζώα τούτου σε καμία περίπτωση δε μπορεί να είναι 
περισσότερα από το μισό αριθμό των ζώων του δημότη κτηνοτρόφου (εργοδότη 
του).  

9. Γι’ αυτούς που έγιναν δημότες ύστερα από τρία χρόνια από την εγγραφή 
τους πραγματική και συνεχή εγκατάστασή τους στο Δήμο, καθορίζεται το δικαίωμα 
βοσκής αυτό που ισχύει για τους δημότες προσαυξημένο και 20%. 

 
Για την εφαρμογή των παραπάνω απαιτείται η έγκριση και απόφαση του 

Δημοτικού Συμβουλίου Καλαμάτας. 
 

  Ο Διευθυντής Γ.Υ. 
  Γιάννης Λιοντήρης 

Γεωπόνος M.Sc.» 
 
 
 
Επί του θέματος διεξάγεται διαλογική συζήτηση ως εξής:  
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Είναι εδώ και ο Αντιδήμαρχος και η αρμόδια υπάλληλος, η Σταματελοπούλου η 
Αγγελική. Αν θέλετε κάτι να μας ξεκαθαρίσει, να μας πει…  

Θα μας πείτε δυο λόγια;  
 
Μιλάμε για τους δημοτικούς βοσκότοπους που νοικιάζει κάθε χρόνο 
ο Δήμος στους κτηνοτρόφους προκειμένου να βοσκήσουν τα ζώα 

τους και να πάρουν τις επιδοτήσεις που χρειάζονται.  
Μέχρι τώρα με αποφάσεις των Δημοτικών Συμβουλίων των πρώην Δήμων: πρώην Δήμος 
Θουρίας, πρώην Δήμος Αρφαρών και Καλαμάτας, είχαμε διαφορετικές χρεώσεις.  
Η νομοθεσία προβλέπει ότι αν δεν παίρνει κάθε χρόνο απόφαση το Δημοτικό Συμβούλιο, γιατί 
θα πρέπει μετά να πάρει απόφαση και το Δημοτικό Συμβούλιο μετά την Οικονομική, αν δεν 
πάρει κάθε χρόνο το Δημοτικό Συμβούλιο απόφαση κρατάμε τις προηγούμενες τιμές. Μέχρι 
τώρα είχαμε… Να σας πω αναλυτικά τις χρεώσεις;   

 
Αυτό που βλέπω εγώ είναι ότι η Καλαμάτα ήταν φθηνότερη απ’ ό,τι ήτανε η 
Θουρία και τα Αρφαρά.  

 
Ναι αλλά δεν ήτανε σύμφωνα με τη νομοθεσία μέχρι τώρα. Είχαμε 
0,35 χρέωση ανά μικρό ζώο. Όταν λέμε μικρά ζώα εννοούμε 

αιγοπρόβατα, όταν λέμε μεγάλα ζώα εννοούμε βοοειδή, ιπποειδή.  
Μέχρι τώρα:  
η Θουρία ήτανε 0,35 € για τα μικρά ζώα, 0,50 € για τα μεγάλα, 10 μικρά ζώα δωρεάν και 4 
μεγάλα δωρεάν,  
τα Αρφαρά 0,35 για τα μικρά, 0,53 για τα μεγάλα, 10 μικρά δωρεάν,  
η Καλαμάτα 0,25 για τα μικρά, 0,40 για τα μεγάλα ζώα και κανένα δωρεάν.  
Σύμφωνα με το Ν. 1980 όπως τροποποιήθηκε μετά με ένα Νόμο του ’93, είναι ο Νόμος 2130, 
θα πρέπει, όπως λέω και στην εισήγηση, το πληρωτέο δικαίωμα βοσκής για την 
κτηνοτροφική περίοδο να ορίζεται στα 0,35 € για κάθε μικρό ζώο αιγοπρόβατο και μέχρι του 
ανωτέρου ορίου της μικρής κτηνοτροφίας που ορίζεται στα 150 ζώα, δηλαδή για κάθε 
οικογένεια, και σε 0,52 € για κάθε μεγάλο ζώο και μέχρι του ανωτέρου ορίου της μικρής 
κτηνοτροφίας που ορίζεται στα 15 μεγάλα ζώα.    
Έχουμε τα 10 πρώτα μικρά ζώα δωρεάν, τα 4 μεγάλα ζώα δωρεάν, από τα 10 μικρά και πάνω 
και απ’ τα 4 μεγάλα και πάνω μέχρι το όριο της μικρής κτηνοτροφίας ορίζουμε τα 0,35 και 
0,52 ενιαία χρέωση για όλες τις Δημοτικές Ενότητες και απ’ το όριο της μεγάλης 
κτηνοτροφίας που είναι τα 151 μικρά ζώα και τα 16 μεγάλα ορίζουμε μία προσαύξηση 20% 
επί των τιμών αυτών. 
Σε περίπτωση που δεν πάρετε απόφαση για την αύξηση του 20% πηγαίνουν στη διπλάσια 
τιμή, οπότε καλό είναι να βάλουμε ένα ποσοστό για να μην αυξηθεί πάρα πολύ το ενοίκιο για 
τους κτηνοτρόφους. 
Τώρα να σας πω το άλλο, ότι ο Νόμος ορίζει ότι μπορούμε να βάλουμε χρέωση για τα μικρά 
ζώα από 0,20 έως 0,35 € και από 0,35 έως 0,52 για τα μεγάλα.  
Η πρόταση η δικιά μας σαν Υπηρεσία ήτανε 0,35 και 0,52 στο ανώτερο όριο επειδή μέχρι 
τώρα εκεί κυμαινόντουσαν και οι προηγούμενες τιμές.  
Είναι στην ευχέρεια τη δική σας να προτείνετε εσείς αν έχετε κάτι άλλο.  

 
Σας ευχαριστούμε.  
Κύριε Μπεχράκη.  

 
Μια ερώτηση θέλω. Πέρσι τα έσοδα πόσο ανήλθαν απ’ αυτά του Δήμου;  

 
Αν θυμάμαι καλά ήτανε γύρω στα 18 με 20 χιλιάρικα. Αν θυμάμαι 
καλά. Μπορώ όμως να κοιτάξω και να σας πω.  

 
Και πόσοι κτηνοτρόφοι είχαν πάρει μέρος σ’ αυτό;  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

ΣΤΑΜΑΤΕΛΟΠΟΥΛΟΥ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΣΤΑΜΑΤΕΛΟΠΟΥΛΟΥ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΜΠΕΧΡΑΚΗΣ:  

ΣΤΑΜΑΤΕΛΟΠΟΥΛΟΥ:  

ΜΠΕΧΡΑΚΗΣ:  
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Γύρω στους 250 κτηνοτρόφους.  
 

250 κτηνοτρόφοι - 18 χιλιάδες είπατε;  
 
Με όχι μεγάλη σιγουριά, έχω όμως τα στατιστικά στο γραφείο μου.  
 

Κύριε Νιάρχο. Ερωτήσεις.  
Ο κ. Αντωνόπουλος.  

 
Θέλω να ρωτήσω το εξής: οι τιμές αυτές είπατε ότι είναι υποχρεωτικές, 
υπάρχουν ανώτατες και κατώτατες. Μήπως όμως εμείς σαν Δήμος 

Καλαμάτας έχουμε οριοθετήσει αυτούς τους βοσκότοπους; Αυτή είναι η ερώτηση. Και το 
δεύτερο…  

 
Δεν είναι υποχρέωση δικιά μας.  
 

Όχι, θέλω να πω, δεν λέω ότι πρέπει να είναι υποχρέωση δικιά μας, 
απλώς ότι εμείς δεν γνωρίζουμε όμως και ακριβώς και ποιοι είναι οι 

βοσκότοποι. Ακριβώς ποιοι είναι, γιατί δεν είναι οριοθετημένοι. Χωρίς να είναι υποχρέωσή 
μας.  
Και επίσης τώρα το Μάιο, κ. Πρόεδρε, να βγουν τα διαχειριστικά σχέδια, τα προσωρινά 
διαχειριστικά θα υπογραφτούν για τους βοσκότοπους.  
Δηλαδή επειδή αυτή η κατάσταση είναι πολλά χρόνια τώρα και δεν έχουνε βγει ακόμα τα 
προσωρινά διαχειριστικά, θα βγουν το Μάιο απ’ ό,τι ξέρετε, μήπως πρέπει να περιμένουμε; 
Αυτή είναι η ερώτησή μου. 

 
…………. (μικρή διακοπή ηχογράφησης) 

  
Οι βοσκότοποι δεν έχουν οριστεί, η αλήθεια είναι αυτή, αλλά είναι 
υποχρέωση της Περιφέρειας σε συνεργασία με το Δασαρχείο να 

ορίσει τις εκτάσεις των βοσκότοπων, εμείς πρέπει να ορίσουμε τις τιμές.  
 
Εντάξει, ευχαριστούμε. Ψηφοφορία.  
 

Μισό λεπτό, μισό λεπτό…  
 
Α συγγνώμη κ. Νιάρχο, πήρα φόρα! 

 
Εμείς θα ψηφίσουμε λευκό, παρόλο ότι οι τιμές δεν έχουμε γνώση εάν είναι 
υψηλές ή χαμηλές, δεν έχουμε στα χέρια μας κάποια έγγραφα ή κάποιες 

εισηγήσεις από τους κτηνοτρόφους, δεν έχουμε την εικόνα τη δικιά τους, … Βέβαια το ποσό 
δεν το βλέπουμε…, αφού ήταν και πέρσι να παραμείνει το ίδιο, αφού δεν έχουμε κάποια άλλη 
αντίδραση απ’ τη δικιά τους τη μεριά. Και θεωρούμε ότι ο Δήμος έτσι βρίσκεται σε μια 
διαβούλευση με όλο τον κόσμο και αυτή είναι η δυναμική της Αυτοδιοίκησης, εφόσον δεν 
υπάρχει κάποια αντίδραση από τη δικιά τους μεριά είμαστε υπέρ λοιπόν.  

 
Ευχαριστούμε κ. Μπεχράκη. Κύριε Νιάρχο.  
 

Αυτά είναι καθορισμένα απ’ τους πρώην Καποδιστριακούς Δήμους. Εμείς λέμε ότι 
θα πρέπει να πάνε όλα σύμφωνα με τις τιμές που έχει ο Δήμος της Καλαμάτας 

και να μην πάνε με τις μεγαλύτερες τιμές που ήτανε στα Αρφαρά και στον Άρι.  

ΣΤΑΜΑΤΕΛΟΠΟΥΛΟΥ:  

ΜΠΕΧΡΑΚΗΣ:  

ΣΤΑΜΑΤΕΛΟΠΟΥΛΟΥ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΣ:  

ΣΤΑΜΑΤΕΛΟΠΟΥΛΟΥ:  

ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΣ:  

ΣΤΑΜΑΤΕΛΟΠΟΥΛΟΥ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΝΙΑΡΧΟΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΜΠΕΧΡΑΚΗΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΝΙΑΡΧΟΣ:  
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Δηλαδή ό,τι τιμές είχαμε μέχρι τώρα στον Καποδιστριακό Δήμο της Καλαμάτας, αυτές οι τιμές 
να πάνε και στον Άρι και στα Αρφαρά γιατί εντάξει, η κρίση έχει θίξει όλο τον κόσμο και 
φθίνει η κτηνοτροφία και θα εξαφανιστεί.  
Εμείς κάνουμε αυτή την πρόταση, να πάνε οι τιμές ως είχε αποφασιστεί στον Καποδιστριακό 
Δήμο της Καλαμάτας. Να πάνε προς τα κάτω δηλαδή.  

 
Τοποθέτηση κ. Μπρεδήμα.  

 
Κύριε Πρόεδρε, είμαστε ΚΑΤΑ πάσης αυξήσεως, να παραμείνουνε οι τιμές οι 
οποίες έχουμε και το αντίθετο σημαίνει φορομπηχτική πολιτική. Είχαμε 

πρόσφατα της ΔΕΗ, αυτό που επιβαρύνθηκαν οι προϋπολογισμοί των οικογενειακών, να μην 
έχουμε πλέον και στους ζωοτρόφους. Άλλωστε σας παρέχετε το δικαίωμα το Μάιο, λέει, ότι 
τότε λήγει το…, που μπορείτε να κάνετε νέα και να το αναβάλετε μέχρι του Μαΐου και να 
εντάξετε όλο το ζωικό βασίλειο εκεί.  

 
Ο κ. Αντωνόπουλος τοποθέτηση.  

 
Επειδή είναι το αντικείμενο που ασχολούμαι ρώτησα και τους 
συναδέλφους και στο Υπουργείο επάνω κτλ., επίκεινται τα προσωρινά 

διαχειριστικά σχέδια τα οποία θα έρθουν το Μάιο. Και επίσης αυτοί οι βοσκότοποι στο Δήμο 
Καλαμάτας δεν κοστίζουνε τίποτα. Υπήρχε παλιά απόφαση, την οποία άμα θέλουμε την 
ενεργοποιούμε για μία χρέωση όσον αφορά τους κτηνοτρόφους, την οποία την καθορίζουμε 
εμείς.  
Εμείς μπορούσαμε να καθορίσουμε είτε το ελάχιστο, ο Δήμος μπορούσε να μην πάρει και 
καθόλου άμα ήθελε χρήματα, για να βοηθήσει τους κτηνοτρόφους, γίνεται και αυτό με 
κάποιο τρόπο, και επίσης μπορούμε να περιμένουμε τα προσωρινά διαχειριστικά που θα 
’ρθουν το Μάιο να δούμε τι θα γίνει.  
Τώρα ένα άλλο που θέλω να πω, Πρόεδρε, είναι το εξής: η κτηνοτροφία στο Νομό 
Μεσσηνίας και στο Δήμο Καλαμάτας είναι ελλειμματική, δηλαδή είμαστε απ’ τους Νομούς της 
Ελλάδος, για κάποιους λόγους κτλ, που είμαστε στην κτηνοτροφία πάρα πολύ πίσω. Δηλαδή 
συγκρινόμενοι π.χ. με τη Λακωνία έχουμε το 1/7 της κτηνοτροφίας που έχει ο Νομός 
Λακωνίας. 
Άρα είναι στα πλαίσια της λογικής και του εξορθολογισμού των δυνατοτήτων του τόπου μας 
να στηρίξουμε την κτηνοτροφία, σε αντίθεση π.χ. με τον τομέα της ελαιοκομίας που πάει 
πάρα πολύ καλά στον τόπο μας, η κτηνοτροφία χρειάζεται μια στήριξη. Ως εκ τούτου θα 
πρέπει να υπάρχουνε, εγώ θα έλεγα να μην βάλουμε καθόλου αύξηση, αλλά αν είναι να μπει 
και θέλετε προσωρινά να βάλετε το ελάχιστο δυνατό για να στηρίξουμε την κτηνοτροφία στο 
Δήμο Καλαμάτας, η οποία το χρειάζεται.  
Δηλαδή δεν είναι πολλά τα λεφτά που θα πάρει ο Δήμος, τα 20 χιλιάρικα, τα 18 που λέτε. 
Καταλάβατε; Αξίζει τον κόπο να βοηθήσουμε τους κτηνοτρόφους στον τόπο μας, γιατί είναι 
τα λεφτά αφενός που θα πάρει ο Δήμος πολύ μικρό το ποσό και αφετέρου δεν κοστίζει 
τίποτα σε μας και οι βοσκότοποι αυτοί, τα βοσκοτόπια δεν έχουν ακόμα καθοριστεί. Δηλαδή 
ξέρουμε ότι έχουμε κάποια βοσκοτόπια και δεν ξέρουμε πού είναι. Δεν ξοδεύουμε τίποτα και 
γιατί να χρεώσουμε το μέγιστο σε αυτούς τους ανθρώπους, που την κτηνοτροφία την 
χρειαζόμαστε. Θα γυρίσει πίσω αυτό θέλω να πω.  
Ευχαριστώ.  

 
Ωραία. 
Η πλειοψηφία ΥΠΕΡ, ΛΕΥΚΟ είπατε κ. Μπεχράκη, ΚΑΤΑ ο κ. Νιάρχος, η 

κεντρική του πρόταση…..  
 
 Όχι…  

 
Δική σας πρόταση, ΚΑΤΑ όμως.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΜΠΡΕΔΗΜΑΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

ΝΙΑΡΧΟΣ: 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  
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Παρών, ψηφίζουμε την πρότασή μας, το ελάχιστο.  

 
Ναι, εννοείται, ΚΑΤΑ.  

 
Εμείς κ. Πρόεδρε είμαστε ΚΑΤΑ πάσης αυξήσεως.  
 

Ευχαριστώ.  
 

 
 
Η Οικονομική Επιτροπή με την ολοκλήρωση της διαλογικής συζήτησης αφού λαμβάνει υπόψη 
της τα προαναφερόμενα, μεταξύ των παρόντων κατά τη διάρκεια της ψηφοφορίας 
δημοτικών συμβούλων, μειοψηφούντων των κ.κ. Μπεχράκη  και Θεοφιλόπουλου οι οποίοι 
δηλώνουν ΛΕΥΚΗ ψήφο, και του κ. Νιάρχου, ο οποίος τάσσεται ΚΑΤΑ, κατά πλειοψηφία,  
 

Α Π Ο Φ Α Σ Ι Ζ Ε Ι 
 
Εισηγείται στο Δημοτικό Συμβούλιο Καλαμάτας τη λήψη απόφασης εφαρμογής 
ενιαίας χρέωση τελών χρήσης βοσκότοπων Δήμου Καλαμάτας, ως εξής: 
 

1. Για τη διάθεση των βοσκοτόπων σε κτηνοτρόφους θα ληφθούν υπ΄ 
όψη οι πίνακες δασικών εκτάσεων στις οποίες επιτρέπεται η βόσκηση 
το έτος 2015 τους οποίους αναμένουμε από το Δασαρχείο Καλαμάτας. 

 
2. Το πληρωτέο δικαίωμα βοσκής για την κτηνοτροφική περίοδο του 

έτους 2015 ορίζεται σε τριάντα πέντε λεπτά (0,35 €) για κάθε μικρό 
ζώο (αιγοπρόβατα) και μέχρι του ανωτέρου ορίου της μικρής 
κτηνοτροφίας που ορίζεται μέχρι εκατόν πενήντα (150) μικρά ζώα για 
κάθε οικογένεια και σε πενήντα δύο λεπτά (0,52 €) για κάθε μεγάλο 
ζώο (βοοειδή – ιπποειδή) και μέχρι του ανωτέρου ορίου της μικρής 
κτηνοτροφίας που ορίζεται μέχρι δέκα πέντε (15) μεγάλα ζώα για κάθε 
οικογένεια, σύμφωνα με το Ν. 2130/1993 και το ΒΔ 24-9/20-10-58. 

 
3. Για τα από εκατόν πενήντα ένα (151) και πάνω μικρά ζώα και τα από 

δεκαέξι (16) και πάνω μικρά ζώα (μεγάλη κτηνοτροφία) το δικαίωμα 
βοσκής ορίζεται αυξημένο κατά 20%, δηλαδή σαράντα δύο λεπτά 
(0,42 €) για κάθε μικρό ζώο και εξήντα δύο λεπτά (0,62 €) για κάθε 
μεγάλο ζώο.  

 
4. Για τα θηλάζοντα μεγάλα ζώα μέχρι έξι μηνών και τα θηλάζοντα μικρά 

μέχρι τριών μηνών δεν οφείλεται δικαίωμα βοσκής σύμφωνα με το Ν. 
1080/1980. 

 
5.  Το δικαίωμα βοσκής οφείλεται εις το ακέραιο ασχέτως της χρονικής 

διάρκειας της χρήσεως της βοσκής, επιβάλλεται δε και σε περιπτώσεις 
υπάρξεως βελτιωμένου βοσκοτόπου. 

 
6. Κάθε δημότης δικαιούται να βόσκει τέσσερα (4) μεγάλα και δέκα (10) 

μικρά ζώα χωρίς την καταβολή τέλους σύμφωνα με το Ν. 1080/1980. 
 
7. Κύριοι ή με οποιονδήποτε τρόπο κάτοχοι βοσκήσιμων τόπων, συνολικά 

μεγαλύτερα των πεντακοσίων (500) στρεμμάτων, δεν δικαιούνται 
χρήση των κοινοτικών βοσκήσιμων τόπων. 

 

ΝΙΑΡΧΟΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

ΜΠΡΕΔΗΜΑΣ:  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  
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8. Κάθε δημότης δικαιούται να διατηρεί για φύλαξη ανά εκατόν πενήντα 
(150) μικρών ζώων του έναν ετεροδημότη βοσκό, που δικαιούται να 
βόσκει μέχρι σαράντα (40) μικρά ζώα και πέντε (5) μεγάλα ζώα που 
ανήκουν σ’ αυτόν με ετήσια καταβολή δικαιώματος βοσκής που 
ανέρχεται στο διπλάσιο εκείνου που ορίσθηκε για τους δημότες. Τα 
ζώα τούτου σε καμία περίπτωση δε μπορεί να είναι περισσότερα από 
το μισό αριθμό των ζώων του δημότη κτηνοτρόφου (εργοδότη του).  

 
9. Γι’ αυτούς που έγιναν δημότες ύστερα από τρία χρόνια από την 

εγγραφή τους πραγματική και συνεχή εγκατάστασή τους στο Δήμο, 
καθορίζεται το δικαίωμα βοσκής αυτό που ισχύει για τους δημότες 
προσαυξημένο και 20%. 

 
  
Έτσι συντάσσεται αυτό το απόσπασμα πρακτικού το οποίο υπογράφεται όπως ακολουθεί : 
 

Η ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΗ ΕΠΙΤΡΟΠΗ ΤΟΥ ΔΗΜΟΥ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ 
 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ           ΤΑ ΜΕΛΗ 

Δημήτριος Μπούχαλης     1. Ηλιόπουλος Αθανάσιος  

  2. Θεοφιλόπουλος Ιωάννης  

  3. Μπασακίδης Νικόλαος 

  4. Μπεχράκης Σταμάτης 

  5. Μπουζιάνης Παύλος  

  6. Νιάρχος Αναστάσιος 

  7. Πολίτης Δημήτριος  

  8. Φάβας Γεώργιος  

 
Ακριβές Απόσπασμα 

Καλαμάτα 19 Μαρτίου 2015 
Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ 

ΤΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΗΣ ΕΠΙΤΡΟΠΗΣ 
 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤ. ΜΠΟΥΧΑΛΗΣ 
(ΑΝΤΙΔΗΜΑΡΧΟΣ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ) 

 
 


